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在历史的细节中“观看”——浅论摄影与绘画

“Watch”from the Historical Details——A Brief Talk on Photography and Painting

杨小彦  Yang Xiaoyan
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Abstract: Both photography and painting are plane arts, whose complicated 

relationship brings diversity to modern and contemporary art. Photography used to 

follow the footsteps of painting, however, its mechanical way of watching exerts some 

influence on painting to some extent. This issue of Contemporary Artists interviewed 

Mr Yang Xiaoyan with the topic of “the relationship between photography and 

painting”. Drilling into the historical details, their complicated relationship were 

explored, meanwhile, the differences of focus of painting were analyzed.
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摘要：同样都是平面艺术的摄影与绘画，二者复

杂的关系使现代、当代艺术更加丰富、多样。摄影曾

追随绘画的脚步，而其带来的机械观看的方式也对绘

画造成了一定的影响。本期《当代美术家》以“绘画

与摄影的关系”为话题采访了杨小彦先生，深入到历

史的细节中探寻二者复杂的关系，同时剖析摄影与绘

画侧重点的差异。
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